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w sprawie włączenia „Po-Dzielni” do programu „Lokal dla NGO” 

 

 

Szanowny Panie Prezydencie 

 

1 września 2022 ruszył długo wyczekiwany program "Lokal dla NGO". Zgodnie z jego 

założeniami Miasto przeznaczyło pulę kilkudziesięciu lokali użytkowych dla organizacji 

pozarządowych i podmiotów ekonomii społecznej. W lokalach tych najemcy nie płacą 

czynszu, zobowiązani są tylko do ponoszenia opłat za media i podatek od 

nieruchomości. Program ułatwił, a często wręcz umożliwił funkcjonowanie wielu 

poznańskim NGO i PES, które często nie prowadzą działalności gospodarczej, 

utrzymując się ze składek członków, darowizn i grantów. 

 

Zwracam się z prośbą o włączenie do programu lokalu przy ul. Głogowskiej 27, w 

którym od 2018 roku prowadzimy działalność „Po-Dzielnia”, organizacja non-profit. To 

pierwszy w Polsce punkt przyjmowania i wydawania rzeczy, którym można nadać 
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drugie życie. Dzięki zaangażowaniu wolontariuszy i wolontariuszek codziennie „Po-

Dzielnia” zagospodarowuje nawet kilkaset kg odzieży, butów, artykułów gospodarstwa 

domowego, książek, płyt, zabawek. Przez lokal każdego dnia przewijają się dziesiątki 

osób, którym bliska jest idea bezinteresownego dzielenia się, po to, by ograniczyć ilość 

odpadów zalewających nasz świat, a także maksymalnego wykorzystania dóbr z 

drugiej ręki. Jest to ważny punkt również z punktu widzenia integracji społeczności 

lokalnej. Należy docenić również działalność edukacyjną, skupioną na tematyce zero-

waste, upcyclingu i ekologii. 

 

„Po-Dzielnia” jest trwałą innowacją społeczną, której powinniśmy jako Miasto pomóc 

trwać i rozwijać się. Dla „Po-Dzielni” czynsz miesięczny w wysokości ok. 2.400 zł to 

ogromne obciążenie, dla budżetu Miasta kwota niewielka. Korzyści, jakie Poznań 

czerpie z działalności tej organizacji z pewnością przewyższają koszt, jaki 

ponieśbyśmy jako mieszkanki i mieszkańcy rezygnując z pobierania czynszu.  

 

 

  

 

 Z poważaniem 
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